2013 gusla ~33 sss wilaFly dplailly slelll qo Jamlggll

@laa el ae daal el g2 Gl palic L 3elh - jualrall gmdd) il 5
oy (il
Wgslaly dguml) 431 anid
bl (§ s Aaala

sl

iralicd ale [ DLl | oy Logilll Lahidl] 0 oo () )9 puially i Ll Cpliie) Luilad 4y)lie S ariali
iolbd = Gl Gl = lgolasin) 88y clgilizes Lilull] Cldled) p QD)) wply s Al 4asT 4
e Ally cdaali balsi Uy lhasl] o Jead Al olsell e Caally ccalbald] lgpias jady A duslial) SliL
Oldand) S Spe il o lale s3ny o) Lalsil] sl Sgng )9 png cdill Lo lain Y] Aulislly 2L Lulus
FPIRNY

Allailly Colal) 2 6 Aliiall Glusl) ualic (o EUaif (gpdil] ol ll Zulylaill dypliall L) ) duslyall o6 Cing' e s
wgilaa hedl e sea¥ giadl wollall 5 rend) sarll Lipe " syuad 6 o ilially

bsedl) o ilial) cAleasl) Sl APl cpgilan o gmdd] culbi) pilial] Clal<)

Résumé

Chaque approche linguistique implique des aspects contextuels, appartenant forcement a la
pragmatique en tant que champs d’études. Une nouvelle tendance linguistique qui étudie les
rapports entre les signes linguistiques, et ses interprétateurs, ainsi que [’emploie des rapports
linguistiques est introduite dans ce type de poeme pour qu’il devienne un message communicatif
positif.

Notre communication intervient dans le contexte de cette problématique. Elle vise la
compréhension des spécificités du discours poétique de Abdul Mati Hidjazi, a partir des éléments
contextuelles qui sont : [’émetteur, le message, et le récepteur dans le poeme « Marthiat Lil-Omr
Aljamil ».

Mots clés: Discours, poetique, Hidjazi, pragmatique, émetteur, message, récepteur,
contexte.

Abstract

Contextual settings are subsumed in any linguistic approach to discourse, these contextual
aspects are part of pragmatics, a new trend in linguistics, that focuses not only on the
relationships between linguistic signs and their interpreters, but on how they are used to convey
meaningful message, efficiently as well. Moreover pragmatics tends to highlight the linguistic
register used in discourse and focus on the prevailing factors involved in any successful
communicative setting that shows the social function of language and its impact on
communication in social interactions.

The present study aims at highlighting the pragmatic approach to poetic discourse using
contextual elements, sender, the message and the receiver, featured in a symbolic dominated
poem of Ahmed Abdul Mati Hidjazi « Marthiat Lil-Omr Aljamil »

Keywords : Discours, poetics, Hidjazi, pragmatics, sender, message, receiver, context.
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